
 

 

Gesprek BBE, vrijdag 1 december van 17:00 tot 18:15 uur 
Locatie: Dorpshuis Het Diggelschip te Oudeschip 
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Dhr. Kap  
Mw. Meijer 
Mw. Van Loenen 
Dhr. Van Zwol 
Dhr. Hoving 

 
Overheden 
Wethouder Dijkhuis  
Gedeputeerde Schmaal  
Mw. Fennema 
 

 

 

• Aanleiding voor deze bijeenkomst is onder meer een eerder gesprek (dinsdag 7 november jl.) van 
gedeputeerde Schmaal en mw. Fennema met de BBE (en BBB) 

• Er is verschil in beleving over het doel van dit gesprek. Bestuurders veronderstellen dat het alleen 
is om met elkaar te spreken over hoe de communicatie/ participatie beter vormgegeven kan 
worden. BBE wil hiernaast concrete en initiatief overstijgende principeafspraken maken t.b.v. 
omwonenden. 

• Op 7 november is al de afspraak gemaakt om de avonden te streamen, en afspraken die dan 
gemaakt worden vast te leggen.  

• Dit moment is bedoeld om door te praten op wat er nog meer leeft aan ideeën vanuit BBE.  

• Idee vanuit overheden is bijvoorbeeld om een kopgroep in te zetten om mee af te stemmen over 
vorm en inhoud van informatie- en participatiemomenten.  

• Vanuit BBE wordt aangegeven dat er nu een kans ligt om het beter te doen. Inzet van BBE is eerdere 
en betere betrokkenheid.  

• BBE benoemt dat het voor de gemiddelde omwonende ondoenlijk is zich te verdiepen in de diverse 
rapporten en procedures van meerdere initiatieven. Hiervoor ontbreekt het de meeste mensen 
aan tijd en expertise. 

• BBE heeft nagedacht over wat inhoudelijke belangrijk is bij de achterban en stelt voor een 
convenant overeen te komen waarin t.b.v. omwonenden een aantal initiatief overstijgende 
principeafspraken worden vastgelegd. Dit betreft principeafspraken die volgens BBE vandaag al 
gemaakt kunnen worden. Omwonenden weten dan namelijk op voorhand dat hun belangen 
meegenomen zijn ongeacht welke initiatieven en vergunning trajecten nog volgen.  

• Een eerste aanzet wordt overlegd (zal ook worden nagezonden en is bijgevoegd bij dit 
gespreksverslag). De 5 punten hierin worden stuk voor stuk toegelicht door de heer van Zwol.  

• Hoewel dit, in de beleving van bestuurders, niet de insteek van dit gesprek was (het zou huns 
inziens alleen over de communicatie/ participatie gaan), horen beide bestuurders het verhaal nu 
aan, maar praten zij er op een later moment graag op door. Voor nu filteren bestuurders vooral die 
zaken eruit die relevant zijn voor de communicatie/ participatie.  

• Onderstaand de 5 punten met in het kort samengevat hetgeen hierover is besproken. 
1. Beperken overlast bestaand - Gedeeld wordt de mening dat waar mogelijk de overlast van 

bestaande situaties verder beperkt zou moet worden. Helaas zijn dit veelal oude, bestaande 
rechten waardoor overheden niets kunnen afdwingen. BBE erkent dat ‘afdwingen’ niet altijd 
mogelijk is. Dit neemt niet weg dat BBE van mening is dat overheden zich hard kunnen maken 
voor de belangen van omwonenden door de principeafspraken naar derde partijen te 
communiceren, door moreel appèl en/of door financiële incentivering (bv. verhogen 
subsidiepercentage obstakelverlichting). Gezamenlijk wordt onderkend dat het goed is om 
samen bedrijven aan te spreken op hun moreel, dus niet alleen vanuit overheden, maar ook 
vanuit BBE.   



 

 

2. Compensatiefonds - we zijn het eens over het uitgangspunt dat het gebied moet gaan 
meeprofiteren, maar nog niet over de vorm waarop. Zoektocht hiernaar is nog gaande voor 
overheden. Gebied is groter, de spin-off is groter en het meeprofiteren hoeft niet altijd de 
harde euro te zijn. Voor BBE blijft het de wens dat er een lokaal fonds komt vergelijkbaar met  
afspraken voor windparken waarbij omwonenden zelf zeggenschap hebben over de besteding 
van de gelden (vogels in de hand i.p.v. in de lucht). 

3. Spelregels nieuw - het borgen van diverse uitgangspunten en spelregels zit in producten als het 
Ruimtelijk Kwaliteitskader, Structuurvisie en het nog volgende Provinciale Inpassingsplan. Met 
deze producten stellen we de kaders en dit helpt ons nu al (o.a. richting bijvoorbeeld TenneT) 
met voeren van de regie. Afgesproken wordt om hier ambtelijk samen door heen te lopen om 
te duiden 'Waar staat wat? Of waar en wanneer komt dat nog? Hierbij tevens benoemd dat 
bij de zuidelijke groene buffer voor leidingen geldt "ja, mits": leidingen mogen ondergronds, 
mits de groene buffer bovengronds geborgd is. De daadwerkelijke inrichting is voor een later 
moment, waarbij we bomen (=de wens van de omgeving) op voorhand niet willen uitsluiten.  

4. Uitkoopregeling - Overheden gaan uit van een vangnetregeling i.p.v. uitkoopregeling. BBE pleit 
echter voor een regeling die omwonenden in staat stelt een vergelijkbare woning elders te 
kopen en daarom rekening houdt met evt. waardedaling, kosten koper en verhuiskosten. 
Samen is geconstateerd dat het belangrijk is om oog te hebben en houden voor gevallen die 
mogelijkerwijs tussen wal en schip dreigen te vallen. Individuele gesprekken die gaan komen 
m.b.t. hogere waarde geluid bieden hiervoor belangrijke input voor overheden. 

5. Ondersteuning - dit onderwerp is omwille van de tijd niet goed doorgesproken. Afgesproken is 
dat hier ambtelijk op doorgepraat gaat worden. Dit in aanvulling op ambtelijke contacten die 
mw. Meijer en dhr. Reitsma hierover al kort hebben gehad met collega's Oostpolder op 
maandag 27 november jl. 

• Overall werd met elkaar geconstateerd dat we elkaar op de hoofdlijnen best goed kunnen vinden.  

• Het is met name wijze waarop elk der punten invulling en uitwerking krijgt waarop niet of slechts 
deels overeenstemming is ('er zijn meerder wegen die naar Rome leiden). 

• En of dan een convenant de vorm is om een en ander met elkaar af te spreken of dat daarvoor 
andere waarborgen gegeven kunnen worden is ook voor later.  

• Toegezegd is dat eerst op ambtelijk niveau e.e.a. nader besproken gaat worden. In het bijzonder 
de punten 3 'Spelregels nieuw' en 5 'Ondersteuning' (planning binnenkort, nog voor de kerst). 

• W.v.t.t.k - er is aangegeven dat de wens voor een combinatie van geluid- en thermische isolatie wel 
degelijk op de lijst komt t.b.v. gebiedsprogramma Eemshaven+ (hierover was wat ruis ontstaan door 
een suggestie van Antea over de combi). 

 
 
 
 
 
Bijlage: Convenant voorstel BBE (20231204 Eemshaven Convenant CONCEPT.pdf) 

 

 
 
  
  


